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    W środę 11 lutego na
specjalne zaproszenie
gościliśmy w Centrum
Kultury „Browar B” we
Włocławku na
uroczystości 25. lecia
Samorządności  z
udziałem Prezydenta RP.
Mogliśmy tam być dzięki
nauczycielowi – panu
Józefowi
Nowakowskiemu, 
a także panu Michałowi
Szweycerowi z Kancelarii
Prezydenta RP.  Mieliśmy
możliwość

i  przyjemność spotkać
się i osobiście
porozmawiać z panem
Bronisławem
Komorowskim 
– Prezydentem RP. Był to
nie lada zaszczyt, poniewa
ż jako jedyna grupa
młodzieży, dostaliśmy tak
ą możliwość. Do końca nie
mogliśmy uwierzyć, że
będzie to bezpośrednie
spotkanie, dlatego gdy
przyszło nam przemówić
do Pana Prezydenta, nogi
się ugięły, serca zaczęły

szybciej bić, a w głowach
mieliśmy pustkę. I choć ze
zrozumiałych względów
spotkanie trwało krótko, to
było bardzo miłe
i z odrobiną humoru. Gdy
powiedziałam, że podobnie
jak Pan Prezydent
jesteśmy historykami,
tylko że trochę młodszymi,
to uśmiechnął się i
powiedział: „Naprawdę?”
Dlatego na dowód, że tak
jest,  wręczyliśmy książkę
naszego autorstwa, nasz
słownik biograficzny

„A lato było piękne tego
roku…”. Uwieczniliśmy tę
wspaniałą i radosną dla
nas chwilę pamiątkowym
zdjęciem. Cieszymy się,
że to właśnie nas spotkał
ten niebywały zaszczyt i
że to my mogliśmy stanąć
obok Pana Prezydenta.
Dziś wiemy, że byliśmy w
stanie spełnić nasze
marzenia sprzed dwóch lat
i udowodnić, że w życiu
można osiągnąć
wszystko, tylko trzeba
tego bardzo chcieć.
(Weronika Kwiatkowska)

Wręczamy nasz słownik Panu Prezydentowi

W numerze:
> O spotkaniu z Panem
Prezydentem
> Zanim sami zostaniemy
swymi przodkami
> Sukces goni sukces
> Sportowcy na medal

 Rozmawialiśmy z Prezydentem
Rzeczypospolitej Polskiej

Witajcie!  

Jak wiecie, o  szkole nie
mówi się inaczej niż buda.
To dlatego szukając tytułu
dla naszej gazety,
skorzystaliśmy z pomysłu
sprzed 10 lat. Nasi
poprzednicy podchwycili
pomysł swego
wychowawcy pana Józefa
Nowakowskiego, (dziś
naszego redaktora
naczelnego) – i wydawali
klasową gazetkę „Hau, hau!
– czyli… co słychać 
w naszej budzie” Podobnie
jak oni, chcemy pisać 
o tym, co ciekawego
wydarzyło się w naszej
budzie. Liczymy na
życzliwe przyjęcie i
zapraszamy do współpracy.
Jeśli macie jakieś pomysły,
propozycje o czym
powinniśmy napisać,
wysyłajcie
e-maile na adres: 
hau-hau13@o2.pl

ZESPÓŁ REDAKCYJNY

Logo naszej budy

Oficjalny serwis KPRP

R. M.
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       W czwartek 5 lutego uczniowie naszego gimnazjum
wybrali się do Archiwum Państwowego w Toruniu. Pierwsza
część spotkania miała charakter zajęć genealogicznych, na
których dowiedzieliśmy się w jaki sposób korzystać z ksiąg
metrykalnych oraz jak szukać swoich przodków. 
       Każdy uczestnik spotkania otrzymał krótki poradnik
genealogiczny. Druga część spotkania dotyczyła historii
pisma, alfabetu. Obejrzeliśmy krótką prezentację, dzięki której
dowiedzieliśmy się o początkach pisma i o jego ewolucji.
Mogliśmy zobaczyć jak kiedyś wyglądało pismo egipskie,
hebrajskie, fenickie. Na koniec zorganizowano mały konkurs,
który polegał na odczytaniu przynajmniej czterech imion
napisanych w języku niemieckim. Było to nie lada wyzwanie,
jednak ku naszemu zdziwieniu poszło nam bardzo dobrze, 
a kilku z nas w nagrodę otrzymało pendrive. Na pożegnanie
dostaliśmy kilka książek do szkolnej biblioteki dotyczących
genealogii, z których na pewno będziemy korzystać. 
W zajęciach uczestniczyło 13 uczniów – członków kółka
historycznego. W tym czasie gdy my z udziałem pana Janusza
Graczyka doskonaliliśmy umiejętności archiwistyczne, druga,
liczniejsza, bo osiemnastoosobowa grupa z panem Józefem
Nowakowskim rozwiązywała testy w konkursie o Wielkich
Polakach (przeczytacie o tym na stronie 3). Nasz pobyt
w Toruniu zakończyliśmy wizytą w McDonaldzie i obejrzeniem
filmu „Carte Blanche”.  (Martyna Pawlak)

Z wizytą w Archiwum Państwowym w Toruniu

Zanim zostaniemy swymi przodkami - czyli...  wizyta
w Archiwum Państwowym w Toruniu

Dlaczego akurat wizyta w
archiwum i dlaczego my? 
      Odpowiedź jest prosta – od września pracujemy nad projektem
genealogicznym. Dzięki życzliwości księdza Kaźmierczaka z parafii
Łowiczek, który udostępnił nam księgi parafialne, sporządzamy skorowidze,
czyli spisy alfabetyczne zapisanych w nich dawnych mieszkańców parafii
Łowiczek. Te skorowidze ułatwią odnalezienie poszukiwanej osoby bez
potrzeby przeglądania wszystkich ksiąg, a ponadto ułatwią poszukiwania
przodków osobom starającym się stworzyć drzewo genealogiczne swoich
rodzin. Mogliśmy zrobić to tylko my, ponieważ jesteśmy ostatnim rocznikiem
w gimnazjum, który uczy się języka rosyjskiego. W drugiej połowie XIX
wieku jednym z czynników rusyfikacji był obowiązek pisania ksiąg
parafialnych 
w języku rosyjskim. Po rosyjsku pisano je aż do odzyskania niepodległości.
Nasi młodsi koledzy uczący się niemieckiego z tymi dokumentami by sobie
nie poradzili. Dla nas to wyróżnienie, ale i zobowiązanie. Za dwa tygodnie,13
marca, efektami naszej pracy pochwalimy się przed studentami - seniorami
Uniwerstyetu Ludzi Aktywnych. (Zespół Redakcyjny)

Warsztaty genealogiczne

Wiedza o przodkach jest w księgach

Janusz Graczyk

Janusz Graczyk

Janusz Graczyk
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Sukces goni sukces

Jak powiodło się naszym kolegom w finałach konkursów napiszemy !

     Miło będą wspominać nasi uczniowie, laureaci II etapu Wojewódzkiego Interdyscyplinarnego
konkursu historycznego „O wielkich Polakach”, wizytę w Kujawsko Pomorskim Centrum Edukacji
Nauczycieli w Toruniu. W środę 11 lutego miało tam miejsce podsumowanie etapu rejonowego.
Nasi uczniowie spisali się na medal, co zostało docenione przez KPCEN w Toruniu, świadczą o tym
słowa: Weronika Więckowska, uczennica Gimnazjum im. St. Wł. Reymonta w Bądkowie, która
otrzymała największą liczbę punktów w całym województwie (109), odebrała główną nagrodę -
rower - z rąk organizatora konkursu, ks. dr. Pawła Nowogórskiego, dyrektora Centrum Edukacji
Młodzieży w Górsku. Drugie miejsce w rejonie nr 2 zajął Daniel Kamil Lewandowski, również
uczeń Gimnazjum w Bądkowie, uzyskując 100 pkt. Trzecie (98 pkt.), zdobyła Joanna Piotrowska,
uczęszczająca do tego samego gimnazjum, co jej poprzednicy. Aż 10 osób przygotowywanych do
konkursu przez Józefa Nowakowskiego, nauczyciela z Bądkowa zakwalifikowało się do
wojewódzkiego etapu. Wszyscy uczestnicy etapu rejonowego otrzymali okolicznościowe dyplomy
(taki również otrzymał nasz opiekun – Pan Józef Nowakowski). Już 5 marca cała nasza dziesiątka
powalczy w Finale o trzy wycieczki do Rzymu i dziesięć rowerów. Wierzymy, że spełni się sen
naszego opiekuna i uda nam się zdobyć co najmniej cztery rowery i jedną wycieczkę do Rzymu.
Cały nasz dotychczasowy sukces zawdzięczamy entuzjazmowi i niespożytej energii naszego
 opiekuna! (Weronika Więckowska) 

Weronika Więckowska z nagrodąNasza drużyna na eliminacjach rejonowych Józef NowakowskiJózef Nowakowski
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Sportowcy na medal!
     W ostatnim czasie nasi sportowcy uczestniczyli w wielu rozgrywkach szczebla
powiatowego i rejonowego. Zacznijmy od siatkówki. Nasze dziewczęta w turnieju
Powiatowej Gimnazjady w Piłce Siatkowej w Ciechocinku zajęły II miejsce. W skład
drużyny wchodzą: Aleksandra Muchar (kapitan), Dominika Biermanowska, Kamila
Niewiadomska, Klaudia Podlewska, Joanna Piotrowska, Aleksandra Lewandowska 
i Justyna Polak. Jeszcze lepiej spisali się nasi siatkarze zdobywając trzeci raz 
z rzędu Mistrzostwo Powiatowej Gimnazjady w Piłce Siatkowej w Aleksandrowie
Kujawskim. Zespół wystąpił w składzie: Hubert Rewers (kapitan), Dominik
Taczkowski, Marcin Chlewicki, Gracjan Biermanowski, Maciej Milewski, Patryk
Możdżeń, Daniel Przekwas, Dominik Nowak, Dawid Pogodziński, Bartosz Baryza 
i Bartłomiej Kramarski. Następnie nasi siatkarze wygrali również ćwierćfinały
wojewódzkie w piłce siatkowej w Zespole Szkół Elektrycznych we Włocławku.
Wystąpili w tym samym składzie jak wcześniej. Przygotowują się teraz do półfinału
wojewódzkiego, w którym zagrają z mistrzem i wicemistrzem Torunia. Toruń 
– Bądkowo o finał. Mamy także mistrzów Powiatowej Gimnazjady w Tenisie
Stołowym. Nasze gimnazjum zagrało w składzie: Aleksandra Lewandowska,
Magdalena Baryza, Dominik Nowak i Dawid Pogodziński. (Katarzyna Ulczycka)

W finale powalczą o medale

Medalistki Powiatowej Gimnazjady Tenisiści

Na własne konto
    Wśród 101 szkół z całego kraju biorących
udział w projekcie edukacyjnym "Na własne
konto" znalazła się także nasza szkoła.
Uczniowie mają możliwość rozwinąć swoje
umiejętności z  przedsiębiorczości i ekonomii.
Podczas pierwszego tygodnia ferii zimowych
odbył się I etap projektu.
    Zajęcia te wspólnie z nauczycielem
poprowadziła studentka- pani Magdalena
Penkała. W ramach projektu, aby przenieść
wiedzę teoretyczną na praktyczne działania –
wybraliśmy się na wycieczkę do nowoczesnego
Zakładu Cukierniczego  w Brześciu Kujawskim.
Pan   Arkadiusz Drążek oprowadził nas po
zakładzie i  szczegółowo opowiedział  jak taki
 zakład „działa”. Na własne oczy zobaczyli jak
powstają  na linii produkcyjnej cukiernicze
pyszności. Część konkursową projektu
zaczynamy w marcu. (Zespół Redakcyjny)

Wizyta w fabryce słodkości

Zakończyliśmy I etap

ZESPÓŁ REDAKCYJNY: Redaktor naczelny - Józef Nowakowski, Zastępca redaktora - Martyna
Pawlak, Redaktor tematyczny - Katarzyna Ulczycka, Sekretarz - Weronika Kwiatkowska

To dopiero pierwszy numer naszej
gazety. Za wszelkie niedoskonałości
przepraszamy - dopiero uczymy się
trudnej sztuki redagowania.

Kibic

Kibic Zdzisław Etynkowski

Fot. projektowa

Fot. projektowa


